
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань інтеграції України 

до Європейського Союзу 

07 січня 2025 року 

Веде засідання голова Комітету КЛИМПУШ-ЦИНЦАДЗЕ І.О. 

 

НАЛИВАЙЧЕНКО В.О. Доброго дня, шановні колеги! 

 

ГОЛОВУЮЧА. Вітаю. Я бачу, що це день руху. 

 

ЛЮБОТА Д.В.  Вітаю, колеги. 

 

ВІНТОНЯК О.В. Доброго дня! 

 

ГОЛОВУЮЧА. Вітаю, пані Олена. …наших колег, щоб ми мали кворум. 

Я дуже дякую, що всі оперативно відгукнулися. 

Нам потрібно кілька хвилин. Привіт, Вадиме.  

 

ГАЛАЙЧУК В.С. Привіт. Всім вітання. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Мені здається, що у нас вже є кворум. Навіть більше. 

Правильно? Я до Секретаріату звертаюся. 

 

_______________. Пані голово, вже є кворум. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Окей, чудово. Колеги, ще раз дуже дякую, що ви 

оперативно відгукнулися. Була потреба зібратися на таке коротке позачергове 

засідання комітету з одним питання на порядку денному. Це стосовно того, щоб 

ми як комітет ініціювали нагородження Почесною грамотою Верховної Ради 

України всім відомого нам з вами колегу Антона Хофрайтера – голову комітету 

з питань європейських справ Бундестагу, німецького. Чи ви підтримуєте такий 

порядок денний з одного питання?  

Хто – за, прошу висловлюватися, колеги голосувати.  

Я відповідно підтримую. 

 

НАЛИВАЙЧЕНКО В.О. Наливайченко – за. 

 

ВІНТОНЯК О.В. Вінтоняк – за. 

 

ЛЮБОТА Д.В.  Любота – за. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Мельник, бачу, за. Теж написав. Дякую, колеги, рішення 

одностайне. Я коротко вас поінформую.  

Насправді, я ініціювала це питання ще перед Новим роком. Мене тоді 

запевнили, що для такого нагородження немає потреби і обов'язку, щоб 

ініціювали або від комітету, або від фракції, або від групи дружби, а що це 

може зробити посольство. І сьогодні зранку вияснилося, що за цей час нічого не 



було зроблено, бо посольство вважає, що це маємо зробити ми. Керівництво 

Верховної Ради обіцяє оперативно розглянути наше звернення за умови того, 

що ми дійсно ухвалимо з вами таке рішення. Я думаю, що окремо довго 

розповідати про заслуги Антона і його підтримку України не варто. Ми всі з 

вами бачили і його активність, і діяльність на платформі COSAC, і його приїзди 

до України, і його публічні висловлювання в Німеччині, і його публічні 

виступи підтримки в парламенті, в Бундестазі, Німеччини. 

Можливо, у вас є, колеги, якісь інші речі, які би ви хотіли виокремити в 

його заслугах і додати до нашого подання. Я би була дуже вдячна, якщо би ви 

прокоментували. Тобто, є пропозиція подати його на нагородження Почесною 

грамотою Верховної Ради України.  

 

ВІНТОНЯК О.В. Абсолютно підтримую. 

 

ГАЛАЙЧУК В.С. Можна питання, пані голово? 

 

ГОЛОВУЮЧА. Будь ласка, (Не чути) 

  

ГАЛАЙЧУК В.С. Гаряче підтримую, дійсно, підтверджую кожне ваше 

слово. У Антона, свого часу, як нам повідомили його колеги, навіть з'явилося 

прізвисько "Антон-танк". Бо на всіх форумах, де міг, Антон говорив, коли це 

ще не було  мейнстримом: "Дайте танки Україні!". Танки, танки, танки! Тому 

гаряче підтримую, хто-хто, а він точно заслужив, як мінімум, на грамоту від 

Верховної Ради. 

 

ЛЮБОТА Д.В. Головне, щоб це була Почесна грамота. Бо буває таке, що 

подається подання на Почесну, а вони чомусь вирішують дати не Почесну, а 

просто грамоту. Щоб це була саме Почесна грамота. 

Підтримую, звісно. 

 

ВІНТОНЯК О.В. Але по правилах там Почесну дають тільки якщо була 

спочатку просто грамота, мені здається. Можливо, тут буде виключення. 

 

ЛЮБОТА Д.В. Буває по-різному, вже багато стикалися з цим, по-різному 

буває. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Я думаю, що можливо, для іноземців там є інша 

процедура, але я дякую, що ви всі підтримуєте, і дійсно всі ми з вами знайомі з 

Антоном цінуємо його зусилля, і хотілося б мати, хоча б в такий спосіб 

проявити нашу вдячність за всі його старання. Тому, я ставлю тоді цю 

пропозицію, колеги, на голосування.  

Хто за те, щоб надати подання на Голову Верховної Ради України щодо 

нагородження Почесною грамотою Верховної Ради України Антона 

Хофрайтера – члена Бундестагу Німеччини і голову комітету з питань 

європейських справ німецького Бундестагу.  

Хто – за, прошу голосувати. 

Я підтримую. 



 

НАЛИВАЙЧЕНКО В.О. Наливайченко – за. 

 

ГАЛАЙЧУК В.С. Галайчук – за. 

 

ВІНТОНЯК О.В. Вінтоняк – за. 

 

ЛЮБОТА Д.В. Любота – за. 

 

ГОЛОВУЮЧА. І бачу, пан Павло Мельник теж за, дуже дякую. Бачу, що 

під'єдналася пані Марія. Пані Марія, ви, напевно, теж хочете проголосувати? 

Пані Марія? 

Є шанс віддати голос за нагородження Хофрайтера? Не чутно пані 

Марію. 

Пані Марія, ваш голос за чи проти, чи утрималися? За. 

 

МЕЗЕНЦЕВА-ФЕДОРЕНКО М.С.  За. Я просто не думала, що ви вже 

голосуєте. Мене не чутно? 

 

ЛЮБОТА Д.В. Чутно, чутно, чути, Марія.  

 

ВІНТОНЯК О.В. Чутно, чутно і видно. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Пані Марія теж за, маємо абсолютну одностайність. 

Дякую, що всі колеги відгукнулися. До зустрічі буквально завтра. І наш такий 

короткий порядок денний вичерпано. Зараз будемо з Секретаріатом готувати це 

подання. І будемо оперативно розраховувати, що нам вдасться… Дякую, 

колеги. До зустрічі! 


